
                          

 

Ungdomsrådet 2023-10-05 
Ungdomsrådet kallas till sammanträde 

  

Dag: torsdag den 5 oktober 2023 
Tid: kl. 17.30 -19.30  
Plats: Övergranssalen kommunhuset 
 
Dagordning  
1. Mötet öppnas av Charlotta då Catherine hade förhinder 

 
2. Upprop närvaro för ersättning genomfördes 
 
3. Val av ordförande för mötet 

Wille Holmberg valdes till ordförande 
 
4. Val av sekreterare för mötet 

Charlotta Carlsson valdes till sekreterare 
 
5. Dagordningen gicks igenom följande ändringar gjordes 

10 rapport från Håbo festdag flyttas upp och blir 7 och 11 Ändringar i rådets reglemente 
flyttas upp och blir ny 8  
 

6. Förra mötets anteckningar från den 22 augusti  

Protokollet gicks igenom och lades till handlingarna. Charlotta ombesörjer att den remiss 
som KS bett om skickas in 

 

7. Rapport Håbo festdag 

De frågor som skrevs upp på Håbo festdag gicks igenom av rådet. Då vi inte vet vilka 
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avsändarna är skickar vi frågor och svar vidare till kommunstyrelsen för eventuell åtgärd 
och kännedom.   
 
Fråga: När UL-appen strular kan man inte komma på bussen. Vad ska man göra då?  
Svar: Du ska kontakta kundtjänst på UL. Ungdomsrådet vet att busschaufförerna gör 
olika. De borde inte få neka någon att stiga på om inte appen fungerar. Särskilt inte barn.  
 
Fråga: Hur går jag med i ungdomsrådet? 
Svar: Du anmäler dig på Demokratidagen eller kontaktar Håbo kommun  kommunstyrel-
sen@habo.se 

 
Fråga: Knarrbacken fotboll behöver klubblokal. 
Svar: Tycks vara en ekonomisk fråga. Bästa att politikerna får svara på det. Rådet tycker 
att en klubb ska erbjudas lokal och träningstider.  
 
Fråga: Är det både tjejer och killar i Rådet? Hur gör en om en vill bidra men inte får um-
gås med motsatt kön?  
Svar: Det blir svårt för en person i livet om det är så. Ungdomsrådet fungerar som det är i 
skolan, olika kön är blandade. Vi tänker att kommunen kan informera föräldrar om de 
inte vill skicka sitt barn till ungdomsrådet på grund av det. Möjlighet finns kanske att 
delta digitalt. Om ungdomsrådet inte vet kan de inte göra något, vi måste informeras.  
Det som är normalt för oss är att vi alla är på mötena samtidigt vi arbetar utifrån jäm-
ställdhet.  
  
Fråga: Varför finns det inte fler fritidsgårdar? 
Svar: Ungdomsrådet ställer sig samma fråga. Rådet har på en remiss från kommunstyrel-
sen med anledning av ett medborgarförslag svarat följande till kommunstyrelsen angå-
ende fler fritidsgårdar. Idag finns en i Bålsta och en i Skokloster. Ungdomsrådet tycker att 
det behövs en vid futurum också. Ungdomsrådet anser att det är otryggt vid Futurum 
och ser, i samband med Polarnas nedläggning, att det är nödvändigt med en ny fritids-
gård i området. Detta yrkar vi på ökade medel för. 
 

8. Föreslagna ändringar i Rådets Reglemente vi föreslår följande ändringar i reglementet  

• Ungdomar från åk. 7 till gymnasiet upp till en ålder av 20 år får vara med i rådet  

• Ungdomsrådet ska i mån av tid och möjlighet besöka alla skolor för att berätta om sin verk-
samhet 

• Om en person inte längre önskar vara med i Ungdomsrådet så ska den uppmuntras att fort-
sätta. Vid avsägelse ska en ny ledamot kunna väljas in upp till de antal medlemmar som kom-
munstyrelsen beslutat får vara med i rådet (30 st.)   
 

9. Fika 
 

10. Planering och genomgång av demokratidag (arbetsgrupper) 
Deltagarna i ungdomsrådet kommer med turning tables, Hälsoäventyret och tjänstepersoner att 
hålla i grupperna under dagen. Tema Blir de Globala målen med Agenda 2030 mål relaterat till 
social hållbarhet. Då Polarna alltid tidigare varit en del av demokratidagen, finns möjlighet för 
dem att vara med och hjälpa till. Arbetet i grupperna utifrån Agenda 2030 och elevens eget skap-
ande inom konstformerna, måleri, film, musik, teater och det fria skrivna ordet. Elever som med-
verkar kommer i förväg välja vilken av konstformerna den vill uttrycka sin mening i. Utöver det 
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ska varje deltagare med sin klass planera en fråga att ställa till närvarande politiker vid den politi-
kerpanel som genomförs under dagen.  
 
De frågor som hittills kommit in är:  
Varför finns det bara två fritidsgårdar? Planeras det fler? 
Varför finns det så få klubblokaler till föreningslivet i Håbo? När får vi ett allaktivitetshus? 
Det är svårt att få tider i idrottshallarna för alla idrottsgrenar. Finns det planer på att bygga nytt? 
Bussarna går för sällan på kvällarna. Det gäller främst buss 301 och 305. Vad gör ni åt det? 
Det är tråkigt för skolungdomarna att alla tåg ställs in på sommaren när en vill åka till stan. För ni 
dialog med Stockholms lokaltrafik (SL) om det?  
Det är mycket hål i vägarna och höga kanter. Hur ser planen ut för att fixa det? 
 
 
Program 
8.30 Ungdomsrådet välkomnar deltagarna i foajén. Samling Bion namnlappar till alla med namn 
och konstform 
8.45-9.00 Samling i bion introduktion av tema. Clara staplar Agenda 20 målen. Ungdomarnas 
”spelar upp” vissa av målen som hon staplar. Ungdomar i publiken gör flashmobs (bananen, p-
skiva moped, en joggare ex.) och ställer frågor kring Agenda 2030 mål.  Ungdomarna övar in det i 
förväg. Melissa och Wille är moderatorer under dagen.  
9-12 Grupparbete i grupperna. Inled varje grupparbete med en presentation och förväntning - 
Vilken förändring vill du se? Varje grupp får ta fika i köket när det passar under förmiddagen.  
12-13 Lunch Clara. Caroline och Wille är i köksgruppen 
13-15 Försättning grupperna. Varje grupp tar själv fika i köket när det passar.  
15-16 Samling Bion utfrågning av politiker, avslut, ansöka u-råd och utvärdering 

  
11. Ungdomsrådets medverkan på Länsstyrelsens digitala möte om social hållbarhet den 16/10 

Deltar gör Melissa, Tim och Wille. Patrik Ö hjälper till att sätta ihop en film och Charlotta ett bild-
spel att prata kring. När träffas för att jobba med vad vi ska säga? 
Kontaktperson: sofia.maherzi@lansstyrelsen.se 

Programpunkt 
Rubrik: Ungas delaktighet  
Föreläsare: Håbo kommuns ungdomsråd  
Information om passet: Håbo kommun har ett ungdomsråd där ungdomar får möjlighet att dis-
kutera, komma med förslag och ha synpunkter på kommunala frågor eller på kommunens ut-
veckling. Vi kommer under det här passet få ta del av en film som ungdomsrådets producerat om 
fjolårets demokratidag, planering inför årets demokratidag och hur ungdomsrådet arbetar med 
det. Deltagare från ungdomsrådet deltar också under passet för att kunna berätta om sitt arbete 
och svara på frågor 

  
12. Inbjudan från vår nordiska vänort Nittedal 7 till 10 mars 2024 

Ja det finns intresse från flera i rådet att åka med. Jennifer tar frågan till sin arbetsgrupp om nå-
gon kan följa med ungdomarna. En fråga har även gått till berörda föreningar, de har ännu inte 
återkommit med svar om de kan skicka ledare och ungdomar.  
  

13. Övrig fråga  
Melissa berättade om den opinionsundersökning som gjorts med anledning av Polarverksamhet-
ens nedläggning. Ungdomarna i rådet är upprörda över detta. De anser att Polarna som förebild 
för andra ungdomar är värt att ha kvar. Ungdomar lyssnar till Polare. Polisen eller andra vuxna 
kan inte ta en Polares plats som god förebild.  
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Vidare berättade Melissa att det redan gjorts en del åtgärder för att trygga upp för Polarna. 
Bland annat infördes två arbetsledare och 10 Polare i två bussar. Den kritiken mot att Socialför-
valtningen gentemot Polarverksamheten inte skulle klara sitt arbetsmiljöansvar stämmer inte. 
Åtgärder kring detta hade redan införts.   
 
Med anledning av det inträffade vill ungdomsrådet föra fram följande kritik till socialförvalt-
ningen med anledning av handläggningen av ärendet:  
Socialnämnden har inte tagit hänsyn till rådets rätt enligt reglementet § 2 
 
 
 
§ 2. Syfte och arbetsuppgifter 
Ungdomsrådet ska stärka ungdomars inflytande i kommunala frågor som berör dem. Detta sker genom att 
rådet ska:  
- Följa upp demokratidag, hearings och handlingsplaner 

- Formulera gemensamma visioner, utveckla idéer, förslag och lösningar 

- Vara remissinstans i frågor som rör ungdomar 

- Utveckla kommunens ungdomsdemokrati och föreslå nya former för ungdomars delaktighet 

Rådet anser därför att Melissa ska skicka in opinionsundersökningen till kommunstyrelsen som 
en skrivelse för kännedom och i brevet berätta om den kritik ungdomsrådet har kring att de inte blivit 

tillfrågad i en så viktig fråga som berör dem. Skrivelsen skickar Melissa in till kommunstyrelsen@habo.se 

Detta protokollsutkast skickas till rådet med den opinionsundersökning Melissa gjort.  

14. Avslut  
Demokratidag 17 oktober  
Nästa möte 29 november samma tid och plats 

 
 
Vid anteckningarna 
Charlotta B Carlsson 
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